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Referat fra Ældre-og handicaprådets møde den 14. december 
2004

Sted : Nordhøj 4, mødelokale 5
Tidspunkt : Kl. 16.00-18.00

Til stede : Lise Lotte Due 
Aage Johannisson 
Bent Skov Jensen 
Else Flensted 
Annett Hjulgaard 
Inge Christensen 
Suppleant: Mona Jørgensen 
Randi M.-L. Jensen (Handicaprådet) 
Gerda Timm (Suppleant Handicaprådet)

Dagsorden :
1. Godkendelse af referater fra november mødet.
2. Informationer v/ formanden.
3. Korte referater fra kurser v / Lise og Annett

v / Aage og Else
4. Referat fra dialogbaseret tilsyn.
5. PR året 2004
6. Nyt fra Amtsældrerådet v/Aage Johannisson.
7. Nyt fra kassereren.
8. Evt.

1. Godkendelse af referater fra november mødet. 

Referater godkendt.

2. Informationer v/ formanden.

Vedr. træning i Form 87 vil prøveordningen fortsætte i januar måned, og der 
vil blive indrykket annonce i Kommuneinformation om forlængelsen.
Der vil derefter blive forhandlet med Form 87' s leder om en blivende 
ordning.

Fra Skole-, social- og sundhedsudvalgets sidste møde :
Vedr. Fri tvalgsordningen ved hjælp bliver priserne reguleret pr. 1. januar 
2005.
Sika rengøring er godkendt som ny leverandør.
Kopi af prisændringer vedlægges dette referat.
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Prisen på Servicepakken bliver ligeledes reguleret pr. 1. januar 2005, 
beregnet på det faktiske forbrug i 2004 og med prisfremskrivning på visse 
ydelser.

Der skal købes håndholdt kommunikationsudstyr til sygeplejerskerne i 
hjemmeplejen til brug i hele kommunen i forbindelse med rationalisering i 
Sundhedsafdelingen.
Vedr. tilpasning af serviceniveauet på ældreområdet er Ældre- og 
Handicaprådet' s
udtalelse blevet hørt, og Sundhedsafdelingens forslag ændret på flere af 
punkterne.

Skibby Kommune har givet tilskud til julefest, som afholdes i Jægerspris for 
enlige.

Vedr. ledsageordningen ønsker Trasbo at deltage som privat leverandør.
Pr. 1. januar 2005 ændres nuværende ordning så brugere kan få ydelsen 
udbetalt kontant til selvvalgt ledsager. Det er stadig visitator, der skal føre 
tilsyn.
Der er i Skibby Kommune visiteret 1 person til ordningen, som er på 15 tm. 
månedligt.

Fra Sammenslutningen af ældreråd er modtaget brev om temadag vedr. det 
kommunale budget, samt nyhedsbrev for december 2004. Der deltages ikke i 
temadagen fra Rådet.

Seniorernes blad for december modtaget og rundsendt.

Højskolernes fælleskatalog modtaget, kan lånes hos formanden.

ÆldreSagen har sendt ny dato, d. 12. januar 2005, for debatdag i Allerød 
vedr. :
Ældrepolitik -  er det en uhåndterlig sag.
Lise, Annett og Randi deltager.

Det undrer og skuffer Ældre- og Handicaprådet, at det ikke var inviteret til 
rej segildet på nybyggeriet Nordhøj.
Det er nu oplyst, at kommunikationen har svigtet gr. sygdom og manglende 
viden hos nyere ansat.

3. Korte referater fra kurser v/ Lise og Annett og v/ Aage og Else.

Alle fire havde deltaget i kurser om kommunereformen.
Lise udtalte deres kursus havde været godt tilrettelagt af LO, og der var givet 
mange gode ideer for det videre rådsarbejde.

Annett havde deltaget som klagerådsmedlem i kurset, og havde fået viden 
med hjem for brug ved evt. klager.

På Aage og Else' s kursus havde været talt om bl.a. sundhedscentre, evt. 
rådhusbutikker, sammenlægning af trafik i ét selskab og hvordan de 
nuværende pensionistkort dertil kan ændres.
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Desuden afventer man svar fra ministeriet på hvordan og med hvilke 
tidsinterval valg til ældreråd fremover skal foregå.

Der havde været arbejdet i grupper med de forventede 
sammenlægningskommuner på begge kurser.

4 . Referat fra di al ogb aser et til sy n.

Else deltog i det dialogbaserede tilsyn.
I tilsynet deltog 5 personer fra Skole-, social- og sundhedsudvalget samt 
Else. De blev opdelt i 3 hold, dvs. 1 hold på hver finger.
På Elses hold blev forsøgt dialog med de demente beboere.

Rådet synes, der manglede en afsluttende evaluering mellem alle deltagere, 
og afventer rapport fra tilsynet.
Rapporten skal udføres iflg. notat fra Skole-, social- og
sundhedsforvaltningen
d. 16.07.2000.

5. PR. året 2004.

Der skrives årsberetning fra Rådet, som indrykkes i Lokalavisen og 
Frederiksborg Amts avis. Formanden samler medlemmernes evt. input til 
beretningen.

Borgmestersekretariatet er forespurgt, om Rådet kan få indrykket lidt nyt fra 
Rådet i Kommuneinformation. Dette ser man positivt på og vil gerne hjælpe.

Det foreslås, der hver 3. måned indsættes pkt. på dagsordenen, hvor 
kvartalets indlæg til årsberetningen forelægges.

6. Nyt fra Amtsældrerådet v/ Aage Johannisson

Forretningsudvalget skal holde møde d. 3. januar 2005 med nyvalg af 
formand og sekretær.

Græsted / Gilleleje udtræder af Amtsældrerådet med begrundelsen at de 
ønsker at bruge kræfterne i deres eget ældreråd.
Der er utilfredshed i Amtsældrerådet med denne beslutning.

På sidste møde i Amtsældrerådet d. 15.11.2004 var omtalt de færre 
influenzavaccinationer, der var givet i dette efterår, og som man mente var 
gr. den megen omtale i medierne.
Desuden var HUR omtalt igen, og man havde talt om at mange kommunerne 
foretager ombygninger på deres plejeboliger i øjeblikket.
Embedslægen havde deltaget og fortalt om deres tilsynsarbejde.

7. Nyt fra kassereren.
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Regnskabet gennemgået, intet nyt fra sidste måned.

8. Evt.

Det planlagte rådsmøde d. 4. januar 2005 aflyses, hvis der ikke indkommer 
væsentligt materiale forinden.

Formanden vil forsøge at invitere ældrerådene fra de 3 
sammenlægningskommuner til et aftenmøde ultimo januar 2005 i kantinen 
på Skibby rådhus.
Der blev foreslået torsdag d. 20. eller mandag d. 24. januar. Nærmere 
senere.

Else vil kontakte Aftenskolen og Ældre Sagen for møde om Kulturuger 2005 
snarest.
Tages på som pkt. på næste mødes dagsorden.

Handicappolitikken skal evalueres i 2005. Nøglepersonerne fra 
forvaltningerne skal
drøfte den med Ældre- og Handicaprådet i april.
Tages på som pkt. på næste mødes dagsorden.

Randi foreslog, der kunne gives tilskud til f. eks. en bus, så pensionister 
kunne tage en udflugt til et af de julearrangementer, der arrangeres på landet 
i december måned.

9. Næste møde.

Tirsdag d. 4. januar 2005 kl. 10.00 Rådsmøde, mødelokale 5, Nordhøj 4
(foreløbig aflyst)

evt. møde 20. el. 24. januar - ? aften med andre ældreråd, kantinen,
rådhuset

1. februar -
1. marts - . . .

5. april -
3. maj . . . .
7. juni . . .  .


